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TOBB Başkanı Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu ve Adalet Bakanı Sayın Yılmaz Tunç'un 

Katılımı ile Gerçekleşen "Yargı ve İş Dünyası" Sempozyumu 

 

Adalet Bakanımız Sn. Yılmaz Tunç ve TOBB Başkanımız Sn. M.Rifat Hisarcıklıoğlu'nun katılımlarıyla gerçekleşen 

Yargı ve İş Dünyası Sempozyumu'na Ceyhan Ticaret Odası olarak katılım sağladık. 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu sempozyumda yaptığı konuşmada, iş dünyasının en az bir araya geldiği kesimin yargı 

camiası olduğunu belirterek, Bakan Tunç'a organizasyon için teşekkür etti. 

Yargı camiasının destekleriyle tahkim ve arabulucuk gibi yargıda iş yükünü azaltan, adaletin zamanında tecelli 

etmesini sağlayacak yöntemlerin yaygınlaşmasına gayret ettiklerini anlatan Hisarcıklıoğlu, "TOBB olarak bütün 

işverenlere ‘önce bunları kullanıp sorunu çözmeye çalışın' diyoruz. Esasında biz millet olarak bu konuya da 

yabancı değiliz. Asırlar önce ecdadımız bunu uygulamaya başlamıştı ve dünyaya da rol model olmuştu. O da 

borsa camiamızın temelini oluşturan ahilikte çözülürdü. Sonra biz bunu unuttuk. Bunu Batı bizden aldı, geliştirdi. 

İşte şimdi bu kadim değerimizi biz şimdi yeni keşfetmeye başladık." diye konuştu. 

Hisarcıklıoğlu, TOBB bünyesinde "Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm Merkezi" (TOBBUYUM) kurduklarını 

anımsatarak, şunları söyledi: "Odalarımız bu konuyu sahiplendi. Kendi bünyelerinde merkezler açarak 

arabuluculuğun yaygınlaşmasını sağladılar. Bugün 65 ilde 120 oda ve borsa bünyesinde uyum koordinasyonunda 

çalışan 120 arabuluculuk ve tahkim merkezi bulunmaktadır. Bu merkezlerde yaklaşık 1200 personel görev 

yapmaktadır. İşte bu sayede bu sistemin kullanımı her geçen gün daha çok artıyor. Bugüne kadar arabuluculukta 

Türkiye genelinde 4 milyona yakın dosya, anlaşmayla sonuçlandı. Her dosyanın en az iki tarafı olduğuna göre 8 
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milyon vatandaşımız mahkemeye gitmeden el sıkışarak anlaştı. Aslında, bizim kültürümüzde var olan ‘helalleşme' 

sağlandı. Düşünebiliyor musunuz? Bu işin en ulvi tarafı burası. İnsanlar helalleşerek anlaşıyorlar. Normalde 

mahkemeye gittiği zaman kaybeden taraf ‘Ben haksızlığa uğradım' diyor. Şimdi iki taraf, yani 8 milyon kişi 

helalleşerek bu ülkede anlaştı. Bundan daha büyük bir olgu olamaz. Eskiden yıllar süren davalar, günler, haftalar 

içinde artık biter hale geldi. Yani adalete erişim de hızlandı. Gelen dosyaların yüzde 70'inde de uzlaşma sağlandı 

ancak yüzde 30'u mahkemelere gidiyor. Bu sayede yargının üzerindeki büyük bir yük de azaltıldı." 

 

olmuştur. Bundan dolayı da kendilerine teşekkür ediyoruz. Böylece arabuluculuk sonucunda imzalanan sulh 

anlaşmalarının taraf ülkelerde de ilave bir mahkeme veya hakem kararına gerek kalmaksızın icrası mümkün hale 

gelmiştir. Bu vesileyle arabuluculuğun gelişmesini sağlayan Adalet Bakanlığımıza, Genel Müdürümüz Sayın Hakan 

Öztatar'a teşekkür ediyorum." 

Ticari hayatın ihtiyaçlarına cevap veren, hızla, uzmanlaşmış, esnek ve daha az masraflı bir yargı hizmeti sunan 

tahkim uygulamasının yaygınlaşmasını sağladıklarını anlatan Hisarcıklıoğlu, "Eskiden Türkiye'ye doğrudan yabancı 

sermaye yatırımı 1 milyar doları geçmezdi. Hep hayalimiz 10 milyar dolara ulaşmaktı. Sonra hükümetimiz tahkimi, 

ulusal mevzuatımıza ekledi. Bunun da etkisiyle Türkiye'deki yatırımcılar nezdinde de Türkiye'nin cazibesi arttı. 

Gelen doğrudan yabancı sermaye 800 milyon dolar civarındayken 25 milyar dolara çıktı. Biz hayalimizdeki yabancı 

sermayeyi ancak böyle çekebildik. 10 milyar dolarlık ortalamayı yakalayabildik." ifadesini kullandı. 

- "Haklının güçlü olması için çalışmalıyız" 

İş dünyası olarak hukuk güçlü olursa insanların birbirine, kurumlara ve sisteme olan güvenin artacağına 

inandıklarını ifade eden Hisarcıklıoğlu, şöyle konuştu: "Esasında bizim kültürümüzde de inancımızda da hukukun 

yeri çok önemli. Mülkün temelinde adaletin olduğuna inanan bir milletiz. Güçlünün haklı olduğu değil, haklının 

güçlü olduğu bir Türkiye istiyoruz. İşte bu yüzden adalet terazisinin dengesini korumalıyız. Haklının güçlü olması 

için çalışmalıyız. Diğer taraftan zaman zaman yanlış bir yaklaşımla da karşılaşmaktayız. ‘Bir taraf zayıf, öbür taraf 

güçlü' diye bir taraftan tavır koymak adalet değildir. Bunu özellikle söylemek istiyorum. Hakkın güçlü olduğu bir 

Türkiye istiyoruz." 

İş ve yatırım ortamının en önemli unsurlarından birinin sözleşmelerden kaynaklı yükümlülüklerin garanti altına 

- Singapur Konvansiyonu 

Hisarcıklıoğlu, ticari hayatta zamanın en önemli 

sermaye olduğunu belirterek, şöyle devam etti: 

"Ticareti kolaylaştıracak, ekonomiyi ve yargı 

sistemimizi güçlendirecek her düzenleme bizim 

için önemli ve değerlidir. Gelişmiş 

ekonomilerde ticari uyuşmazlıkların yüzde 75'i 

alternatif çözüm yöntemleriyle 

sonuçlandırılmaktadır. Standart adli yargıya 4 

ihtilaftan sadece biri gitmektedir. Hükümetimiz, 

arabuluculuğun gelişmesi için büyük bir 

vizyonla Singapur Konvansiyonu'nda da taraf 
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alınması olduğunu vurgulayan Hisarcıklıoğlu, şunları söyledi: 

"Piyasa ekonomisinin tam işleyebilmesi için devletin, kişilerin yaşama, mülkiyet ve serbest girişimcilik haklarını 

garanti etmesi gerekir. Hem demokrasi hem piyasa ekonomisi, temel hak ve özgürlüklere dayanmaktadır. 

Rekabete dayalı piyasa ekonomisinde mülkiyet hakkı, ticaret özgürlüğü, sözleşme serbestliği, kanun önünde 

eşitlik ilkelerinin vazgeçilmez koşuludur. Benim sevdiğim bir söz var, her ortamda da bunu söylüyorum; adalet, 

Kutup Yıldızı' gibi yerinde durur, geride kalan her şey onun etrafındadır. Zira bireysel ve toplumsal hayatın en 

önemli erdemi adalettir. Devletlerin varlığı da devamı da adalete bağlıdır. Bu nedenle adalet tarih boyunca hem 

dinlerin hem de seküler ideolojinin merkezinde yer almaktadır. Her medeniyette adaletsiz ve haksız şekilde 

hükmetmenin ağır bir vebal olduğuna dair kuvvetli bir inanış vardır. Adaletin bu önemi, onu tecelli ettirmekle 

görevli hâkimlerin omuzlarına ağır bir yük olarak da yüklenmiştir." 

- "Ülkemiz ve ekonomimiz de o kadar güçlenecektir" 

Hisarcıklıoğlu, bilirkişilik sistemindeki yığılmanın yargılama sürecinin uzamasına ve daha masraflı hale gelmesine 

neden olduğunu belirterek, şöyle konuştu: 

"Bu nedenle hâkimlerimizin beşeri sermayelerinin geliştirilmesine, ihtisaslaşmasına önem verilmelidir. Fiziki şartlar 

kadar yargı camiamızın özlük hakları da iyileştirilmesi gerekmektedir. Zira adaleti sağlamanın ön şartı yargı 

bağımsızlığı ve tarafsızlığıdır. Adalet olmadığı zaman özellikle bir ülkede güçlü yönetim de olmaz. Bütün bunları 

ayakta tutan da adalettir. Adaletin terazisi doğru tartmalı, adaletin kılıcı doğru ve zamanında kesmelidir. İşte o 

zaman hak arama ve hakkına kavuşma noktasında inancı, yani sisteme olan güveni de kuvvetlendirecektir. Hukuk 

sistemimizi daha sağlıklı hale getirme konusunda ne kadar başarılı olursak, ülkemiz ve ekonomimiz de o kadar 

güçlenecektir. Dolayısıyla reel sektör olarak yargı sistemini güçlendirecek, kapasitesini ve etkinliğini artıracak her 

düzenlemeyi destekledik. Desteklemeye de devam edeceğiz." 

- Adalet Bakanı Tunç 

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç da Kahramanmaraş merkezli 6 Şubat'taki depremlerden Adana'nın da etkilendiğini 

hatırlatarak, depremin yaralarının sarılması ve şehirlerin yeniden ayağa kaldırılması için çalışmaların hız kesmeden 

sürdüğünü dile getirdi. Yılmaz Tunç, yargının deprem bölgelerinde delillerin toplanmasında büyük bir çalışma 

gösterdiğini belirtti. 

Hukuk ve ekonomi ilişkisinin önemine işaret eden Tunç, yatırımcının öngörülebilirlik istediğini, hukuk devletinin 

en belirgin özelliğinin hukuki güvenlik ve hukuki verimlilik ilkesi olduğunu kaydetti. 

Bakan Tunç, yatırımcının da kendini güvende hissedeceğini, keyfi uygulamalarla karşılaşmayacağı ortam 

isteyeceğini, ekonominin dayandığı ana sütunun güven olduğunu belirtti. 

Arabuluculuğu geliştirmeye devam edeceklerini belirten Tunç, kira, kat mülkiyeti, ortaklığın giderilmesi ve 

komşuluk uyuşmazlıklarında zorunlu arabuluculuk uygulamasının 1 Eylül'de başlayacağını hatırlattı. Yılmaz Tunç, 

arabulucuya giden dosyaların yüzde 70'inde anlaşma sağlandığını bildirdi. 

Adalete güveni daha da yükseklere taşımanın gayreti içerisinde olacaklarını ifade eden Tunç, şunları kaydetti: 

"Yargının daha adil, etkin, hızlı işleyebilmesi anlamında reform süreci devam edecek. Şu anda yine bir İnsan 
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 Hakları Eylem Planı hazırlığımız var. Türkiye Yüzyılı'nın İnsan Hakları Eylem Planı'nı hazırlayacağız. Türkiye Yüzyılı 

adaletin de yüzyılı olsun diyoruz. Adalet Bakanlığı olarak adalete güveni daha da artırmanın gayretiyle hukuki 

öngörülebilirliğin, hukuki güvenliğin tam anlamıyla sağlanabildiği bir ortamı oluşturmak için Türkiye Büyük Millet 

Meclisi'ne mevzuat düzenlemelerinde teknik destek vermeye devam edeceğiz." 

 

bir yargı sistemine olan güveni, ekonomik büyümenin ve sürdürülebilir kalkınmanın temel taşlarından bir 

tanesidir. Bu nedenle yargı ve iş dünyası arasındaki ilişkiyi daha da güçlendirmek ve ortak çözümler bulmak için 

bir araya gelmemiz son derece önemlidir. Bu sempozyumda yargı sistemindeki güncel sorunlar ele alınacak, 

mevzuat düzenlemeleriyle değerlendirilecek ve iş dünyasının karşılaştığı zorluklara odaklanacağız. Aynı zamanda 

yeni gelişmeleri de dikkate alarak iş dünyasının ihtiyaçlarına nasıl cevap verilebileceği araştırılacak, karşılıklı 

anlayışları arttırmak için bir fırsat yaratacağız." 

Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel Müdürü Hakan Öztatar ise iş dünyasının sorunlarını tespit ederek çözümlerini 

geliştirmek amacıyla toplantının düzenlendiğini söyledi. 

Bu kapsamda ilk adımı Adana Sanayi Odasının (ADASO) destekleriyle Adana'dan attıklarını belirten Öztatar, şöyle 

konuştu: "Tüm tarafların katılımıyla yargı ve iş dünyasının bir araya gelmesini, karşılıklı fikir alışverişini, yargı 

süreçlerinin uzaması ve bunlara ilişkin çözüm önerilerinin tartışılmasını, hukuk uyuşmazlıklarında arabuluculuk, 

tahkim gibi alternatif uyuşmazlık çözüm yöntemlerinin kullanılmasının arttırılmasına yönelik yapılacakların tespiti 

ve çözüm önerilerinin tartışılmasını, mevzuat veya uygulama nedeniyle yaşanan aksaklıkların tespiti amacıyla 

bunların ortadan kaldırılmasını önemsiyoruz. Bu düşünceden hareketle sempozyum programı oluştururken yargı 

ve iş dünyasının karşılıklı sorunlarını tespit ederek bu sorunlara ilişkin çözüm yolları bulunabilmesi için değerli 

çalışmalara imza atmış akademisyenler ile kanun uygulayıcıları ve konunun muhatabı konumundaki değerli 

aktörlerin de görüş, bilgi ve deneyimlerini paylaşabileceği bir ortam yaratarak, tüm paydaşların doğrudan 

buluşturulması ve daha da önemlisi taraftarın iletişim kurmaları ve birbirlerini anlamalarını sağlamak amaçlandı." 

- Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki Kıvanç 

Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki Kıvanç 

da hukukun güven, üretim ve yatırım 

demek olduğunu ifade etti. 

Reel sektörün güven duygusu olduğunda 

daha kolay risk alıp yatırım ve üretim 

yapabileceğini, bunun oluşturacağı 

istihdamla da ülke refahına katkılar 

sağlanacağını anlatan Kıvanç, şunları 

kaydetti: "Yargı sistemi ve iş dünyası 

arasındaki ilişki, toplumun adalet 

anlayışını ve hukukun üstünlüğünü 

güçlendirmede kritik bir rol 

oynamaktadır. İş dünyasının etkin ve adil  
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Ekonominin kalbi TOBB'da attı 

 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun ev sahipliğinde Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve ilgili 

bakanlar ile oda ve borsa başkanlarının katılımıyla TOBB İkiz Kuleler'de gerçekleşen Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği (TOBB) Türkiye Ekonomi Şurası'na Başkanımız Şeref Can katılım sağlayarak üyelerimizin ve bölgemizin 

taleplerini dile getirdi. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun ev sahipliğinde Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve ilgili 

bakanlar ile oda ve borsa başkanlarının katılımıyla TOBB İkiz Kuleler'de yapıldı. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu reel sektör firmalarının son dönemde finansmana erişimde büyük zorluklar 

yaşadığını belirterek, "Özellikle KOBİ kredilerinin reel olarak artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin 

tamamına olumsuz yansıyor." dedi. 

Hisarcıklıoğlu'nun ev sahipliğini yaptığı TOBB Türkiye Ekonomi Şurası'na, Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 

Yılmaz ve oda-borsa başkanlarının yanı sıra; Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, Ticaret Bakanı Ömer Bolat, 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı, Sanayi ve Teknoloji 

Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar ile Cumhurbaşkanlığı Strateji ve 

Bütçe Başkanı İbrahim Şenel katıldı. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, yaptığı konuşmada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın talimatıyla 

başlatılan ekonomi şuralarının, kamu ile özel sektörün bir araya geldiği, sıkıntıları ve önerilerini doğrudan icra 

makamına iletebildiği çok önemli bir platform olduğunu söyledi. 

Bu platformda dile getirilen pek çok meselenin, geçmişte çözüme kavuşturulduğuna işaret eden Hisarcıklıoğlu, 

TOBB Genel Kurulu'nda Cumhurbaşkanı Erdoğan'dan ekonomi şurasını tekrar toplamasını 
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talep ettiklerini ve kendisinin de bunu uygun bulduğunu anlattı. 

 

Hisarcıklıoğlu, burada gündeme getirilen konularla ilgili geçmişte olduğu gibi çözüm üretileceğine inandığını 

belirterek, "Bizler için en önemlisi, bugünkü gibi devletimizi yanımızda görmek. Ekonomide elbette bazı sıkıntılar 

yaşıyoruz. Ama enseyi karartmıyor, mücadeleden kesinlikle vazgeçmiyoruz." diye konuştu. 

Ekonomide deneyimli isimlerin iş başında olmasının kendilerine moral verdiğine dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, "Hep 

birlikte ekonomiyi daha sağlam temellere kavuşturacağımıza inanıyoruz." ifadesini kullandı. 

Hisarcıklıoğlu, Anadolu'yu sürekli dolaşan, firma ve sektörleri devamlı dinleyen birisi olarak öne çıkan birkaç 

konuyu paylaşmak istediğine işaret ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Reel sektör firmalarımız son dönemde finansmana erişimde büyük zorluklar yaşıyor. Özellikle KOBİ kredilerinin 

reel olarak artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin tamamına olumsuz yansıyor. Büyümenin bereketi 

her kesime yansısın istiyorsak, KOBİ'lerimize destek vermeli, uygun finansman imkanlarına ulaşmalarını 

sağlamalıyız. İkincisi, OECD katılık endeksinde İskandinav ülkeleri dahil en katı iş gücü piyasası bizde. Bundan da 

herkes muzdarip. Mevzuatımız, daha fazla istihdam sağlayabilecek girişimcileri, adeta bundan caydırır bir halde. 

Vatandaşlarımızın da daha fazla iş imkanına ulaşmasına, daha çok kazanmasına engel çıkarıyor. İstihdamı 

cezalandıran değil, ödüllendiren bir yaklaşımla çalışma hayatına bakılmalı." 

- "Yatırım yeri sorunu çözülmeli" 
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Yatırımların önünü açabilmek üzere, yatırım yeri sorununun çözülmesini de talep eden Hisarcıklıoğlu, şu ifadeleri 

kullandı: 

"Sanayi yatırımlarının ülke yüzölçümü içindeki payı Almanya'da yüzde 4, İtalya'da yüzde 2,8, OECD ortalaması bile 

yüzde 2,4. Bizde ise sadece binde 3. Sanayimiz, dünyadaki rakiplerinin onda biri kadar alanda faaliyet gösteriyor, 

buna rağmen küresel rekabette ayakta kalmayı başarabiliyoruz. Sanayi arazilerinin kapasitesinin en az 2 katına 

çıkarılmasına ilişkin bir master plan hazırlanmalı, arsa alımı ve bina inşaatına ilişkin finansman çözümleri 

geliştirilmeli. Böylece sanayicimiz kısıtlı sermayesini daha verimli alanlarda yatırım yaparak değerlendirmeli." 

Hisarcıklıoğlu, İç Anadolu-Doğu Akdeniz kuşağında yeni bir sanayi havzası planlaması yapılması gerektiğine 

dikkati çekerek, "Bu yeni sanayi havzasıyla, bir taraftan Marmara'daki yükü azaltabilir, aynı zamanda da yüksek 

teknoloji yatırımlar için Marmara'da alan açabiliriz." diye konuştu. 

 

- "Üretmeye hazırız" 

Bu konularda adım atmak ve çözüm sağlamak için Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz ve bakanların icracı ve 

reformcu iş yapma tarzına güvendiklerine işaret eden Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti: 

"İş dünyası olarak her şeyden önce öngörülebilirlik istiyor, geleceğe dair yol haritası bekliyoruz. İş planları yapmak 

ve güven içinde ilerlemek üzere, kamu idaremizin hazırlayacağı orta ve uzun vadeli planların gayet önemli 

olduğunu düşünüyoruz. Dengeli ve kapsayıcı büyüme için makroekonomide istikrar ve güven sağlanmalı. Yapısal 

reformlara ilişkin somut bir yol haritası ortaya konulması lazım. Yeni ekonomi yönetiminin bu yönde hareket 

ederek, para politikasında başlattığı normalleşme adımları memnuniyet vericidir ve devam etmelidir. Yine bu 

kapsamda Cumhurbaşkanı Yardımcımız Sayın Cevdet Yılmaz'ın liderliğinde hazırlanan Orta Vadeli Program'ı 
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yakından takip ediyoruz. Biz, koşmaya, çalışmaya, üretmeye hazırız. Allah'ın izniyle tüm sıkıntıları aşacak, yola 

devam edeceğiz. Ülkemizi daha güçlü, daha zengin, daha müreffeh yapmak için üretmeyi, emek vermeyi 

sürdüreceğiz." 

- Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ise konuşmasında, "Para politikası, maliye politikası ve yapısal reform 

adımlarını kademeli bir şekilde devreye alarak Türkiye'de yatırım ortamının iyileştirilmesi, sürdürülebilir bir 

büyüme için daha elverişli bir ortamın sağlanması ve ekonomimizin potansiyelinin daha da yükselmesini 

istiyoruz." dedi. 

Eylül ayının ilk yarısında açıklamayı planladıkları Orta Vadeli Program (OVP) hazırlıkları çerçevesinde, son 

dönemde iş dünyası temsilcileriyle istişareleri sürdürdüklerini, aynı şekilde 2023-2028 dönemini kapsayan 5 yıllık 

12. Kalkınma Planı'nı da sonuçlandırmak üzere olduklarını ve ekim ayında Meclise sunacaklarını belirten Yılmaz, 

Türkiye'nin her köşesinde sahanın, sektörlerin güncel durumuna ve en önemli sorunlarına vakıf, 81 il ve 160 

ilçedeki 365 Oda ve Borsa'nın sahadan gelen görüş ve taleplerini son derece önemsediklerini vurguladı. 

Yılmaz, TOBB çatısı altında Oda, Borsalar aracılığıyla iş dünyasının talep ettiği pek çok konuyu hayata 

geçirdiklerini, mesleki eğitimin yaygınlaşmasından, kara gümrük kapılarının modernize edilmesine, lisanslı 

depoculuk sisteminin ülkeye kazandırılmasından Oda, Borsaların dijitalleşmesine birlikte adım attıklarını ifade etti. 

 

- "Türkiye Yüzyılı'na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte hayata geçireceğiz" 

Şirket kuruluş işlemlerinde Odaları tek durak haline getirdiklerini anlatan Yılmaz, "Sayın Cumhurbaşkanı'mızın 

güçlü iradesi ve liderliğiyle, Türkiye'nin yerli ve milli otomobili Togg'u birlikte hayal ettik, milletimize birlikte 

kazandırdık ama Togg yeter mi? Yetmez. Önümüzdeki süreçte, Togg benzeri yeni fikirlerle, yeni projelerle Türkiye 

Yüzyılı'na yakışır yeni projeleri, yine hep birlikte hayata geçireceğiz." diye konuştu. 

Yılmaz, son dönemlerde dünya ekonomisinin sağlık krizleri, ticaret gerilimleri, jeopolitik riskler, Rusya-Ukrayna 

Savaşı ve doğal afetler başta olmak üzere pek çok güçlükle sınandığını, bu zorlu sürecin, ülkeler ve bölgeler 

düzeyinde arz ve talep dengelerinin bozulmasına yol açtığını söyledi. 

Açılış konuşmalarının ardından söz alan oda ve borsa başkanları, kürsüye çıkarak reel sektörden gelen konu ve 

çözüm önerilerini dile getirdi. 
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AK Parti Adana Milletvekili Abdullah Doğru Ve Ceyhan İlçe Başkanı Sami 

Özsoy'un Başkan Şeref Can Ziyareti 

AK PARTİ Adana Milletvekili Abdullah Doğru ve Ceyhan İlçe Başkanı Sami Özsoy CTO Başkanı Şeref Can'ı Cansa 

Tarım Makinaları Fabrikasında ziyaret etti. 

 

ve 10- 15 gün sonra gerçekleşecek Mısır hasatında fiyatın düşük olmamasını ve TMO tarafından taban fiyatın 

biran önce açıklanmasını talep etti. 

Sözlerine devam eden Başkan Can; "Odamızın kuşkusuz ki Ceyhan ve Türkiye ekonomisi için yaratmış olduğu en 

önemli katma değer CTO öncülüğünde kurulmuş ve bugün Türkiye'nin göz bebeği olan Ceyhan Organize Sanayi 

Bölgesidir. Ceyhan OSB Türkiye'nin 288. karma OSB'dir. Ceyhan OSB nin stratejik önemi ise Güneyinde Yumurtalık 

Serbest Bölgesine sınır, Batısında Ceyhan Enerji İhtisas Endüstri Bölgesine sınır, Doğusunda Erzin OSB ye sınır, 

Denize uzaklığı 1,3 km ve bunun yanı sıra Bölgede 4 adet liman 2 adet iskele bulunması, Güney sınırından Otoban 

bağlantı yolunun geçmesi, Ceyhan'da şehirler arası duble yol bağlantısı gibi stratejik özellikleri mevcut bir OSB'dir. 

Ceyhan ilçesi Sarımazı Mahallesi sınırları içerisinde bulunan Ceyhan OSB1.etap alanı 1.210.166,00, 2. Etap alanı ise 

4.150.000 metrekare oarak tescil edilmiş olup 3. Etap tasarı şeklinde öngörülmüş alan ise 4.320.000 metrekaredir. 

Yine odamızın öncülüğünde kurulması hedeflenen Ceyhan Kimya OSB ile Ceyhan, Kimya Sektörünün Merkezi 

haline gelerek, sadece Ceyhan'ımız değil Bölgemiz kimya ve petrokimya endüstrisinin gelecekteki yatırım odağı 

olacak ve sanayi de ki gücünü daha da arttıracaktır" dedi. 

Başkan Can, AKP Milletvekili Sayın Abdullah Doğru nezdinde; Ceyhan Gümrük Müdürlüğü'nün kurulması 

hususunda Hükümetimizin ve Adana Milletvekillerinin verdikleri destekten ötürü teşekkürlerini dile getirdi. 

Sayın Abdullah Doğru ziyarette yaptığı konuşmasında ziyaretin çok verimli geçtiğini, İş dünyasında olup bitenleri 

ve Ceyhan'da yaşanan ekonomik gelişmeleri en ince ayrıntısına kadar Başkan Can'dan öğrendiğini ifade etti. 

Misafirperverlilerinden ötürü Başkan Can'a teşekkürlerini dile getirirken, bölgeye yönelik yaptığı çalışmalardan 

dolayı kendilerini kutladığını ifade etti. 

 

 Başkan Can Ceyhan Ticaret Odası'nın 

hayata geçirdiği ve geçirmeyi hedeflediği 

projeler hakkında bilgi vererek Vekil 

Doğru öncülüğündeki heyeti 

ağırlamaktan duyduğu memnuniyeti 

ifade etti. 

Başkan Can; aynı zamanda AK Parti Tarım 

Komisyonu Üyesi olan Vekil Doğru'ya 

Çukurova'nın dünyanın en verimli 

ovalarından biri olduğunun altını çizerek, 

Mercimek ve Sirkeli ve Yeniköy 

bölgesinde yaşanan su sıkıntısının 

bölgedeki çiftçiler açısından zorluğunu ve 

bunun giderilmesinin elzem olduğunu 
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CTO Ev Sahipliğinde Deprem Nedeniyle Sigorta Primlerinin Yapılandırılması ve 

Taksitlendirilmesi Konulu Bilgilendirme Toplantısı  

 

SGK İl Müdür Yardımcısı Davut Tutar, Ceyhan SGK İlçe Müdürü Mahmut Bülbül ve Adana SGK İl İcra 

Uzmanı Eyüp Kevüç yanıtladı. 

CTO Yönetimi Ceyhan İlçe Emniyet Müdür Vekili Emniyet Amiri Fatih Alptekin'i 

Makamında Ziyaret Etti. 

 

 CTO Yönetimi Ceyhan İlçe Emniyet 

Müdür Vekili Emniyet Amiri Fatih 

Alptekin'i makamında ziyaret etti. 

Gerçekleşen ziyarette Ceyhan'ın genel 

sorunlarına değinildi. Başkan Can, bu 

sorunların çözümü hususunda CTO 

olarak yaptıkları çalışmaları anlattı. 

 

Ceyhan İlçe Emniyet Müdür Vekili 

Emniyet Amiri Fatih Alptekin Başkan 

Can ve Yönetim Kurulu Üyelerine 

nazik ziyaretlerinden dolayı 

teşekkürlerini sundu. 

Ceyhan Ticaret Odası, Ceyhan 

Ticaret Borsası, Ceyhan Mali 

Müşavirler ve Muhasebeciler Odası 

Temsilciliği ve Ceyhan Sosyal 

Güvenlik Kurumu Müdürlüğü 

işbirliğiyle düzenlenen “6 Şubat 

2023 tarihinde yaşanan deprem ile 

mağdur olan Üyelerimizin sigorta 

Pirimlerinin Şubat / Haziran 2023 

aylarını kapsayan sigortalarının 

yapılandırılması ve 24 ay 

taksitlendirilmesi" ile ilgili 

Bilgilendirme Toplantısı 

Üyelerimizin ve Mali Müşavirlerin 

katılımı ile gerçekleşti.  

Toplantı da gelen soruları Adana  

 



 
2023 Yılı Temmuz/Ağustos  Bülteni                                                                                                                          BÜLTEN NO 4  

Ceyhan Ticaret Odası  

CTO Yönetim Kurulu Başkanı Şeref Can 24 Temmuz Gazeteciler ve Basın 

Bayramını kutladı.  

 

bilinciyle ve özveriyle görev yaparak basın sektörüne emek veren, tüm basın çalışanlarının 24 

Temmuz Basın Bayramını kutluyor, çalışma hayatlarında başarılar diliyorum." 

Depremden Etkilenen Küçük İşletmelerin Desteklenmesi Hibe Programı Ceyhan 

Ticaret Odası’nda anlatıldı. 

 
Başvurular online olarak yapılmakta olup, UNDP Türkiye sayfasında yer alan başvuru linkinden 

( https://l24.im/5QArX ) online olarak gerçekleştirilecektir. 

 

"Halkın haber alma ve bilgi 

edinme ihtiyacını karşılayan basın 

kuruluşlarımızın özgür, tarafsız, 

objektif bir şekilde görevlerini 

yerine getirirken, sorumlu bir 

yayıncılık üstlenmeleri büyük 

önem taşımaktadır. Gerek yerel, 

gerek ulusal basında hakkıyla 

görev yapan, toplumsal adaleti 

gözetmekle görevli kutsal bir 

kamu görevini mesai mevhumu 

olmadan yerine getiren, 

üstlendikleri sorumluluğun  

 

Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı (UNDP), İsveç 

Hükümeti'nin sağladığı finansman desteği ile 

depremden etkilenen 11 ildeki küçük işletmelerin 

desteklenmesi amacıyla başlatılan bölgesel hibe 

programı CTO Genel Sekreteri Ayşe Karık 

tarafından anlatıldı. İlçemizi de kapsayan bu hibe 

programı için online başvuru 31 Ağustos tarihinde 

bitecektir. 

Adana'ya Toplam 300 Bin USD Hibe Desteği 

Depremden Etkilenen Küçük İşletmelere Destek 

Programı kapsamında Adana ili ve ilçelerinde 

faaliyet gösteren girişimci ve küçük işletme 

sahiplerine toplam 300 Bin USD (Yaklaşık 8.1 

Milyon TL) hibe desteği sağlanacağı açıklandığı 

bilgilendirme toplantısında; Bu önemli adımın, 

bölgedeki işletmelerin yeniden büyümelerine ve 

ekonomik sürdürülebilirliği artırmalarına yardımcı 

olmayı amaçlamaktadır. 

 

 

https://l24.im/5QArX
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Tüm üyelerimizin bilgisine sunarız. 

Saygılarımızla… 
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1071: Geldik! 

1922: Gitmiyoruz! 

Tarihe damga vurmuş zaferlerimizi kutlayıp, şehit ve gazilerimizi andığımız 

 Zafer Haftası kutlu olsun... 

 
 

15Temmuz’da darbe bildirisi okunduğunda ‘Milletin iradesi ve demokrasi dışında hiçbir iradeyi tanımıyoruz. Gün 

demokrasiye sahip çıkma günüdür’ dedik. Bugün de hain darbe girişimini unutmadık, unutmayacağız diyoruz. 

Demokrasi ve Milli Birlik Günü’nde “Destan Yürekle Yazıldı” diyebilmenin gururu ile milletimize bir kez daha 

şükranlarımızı sunuyor; şehitlerimizi rahmet, gazilerimizi minnetle anıyoruz. 

CEYHAN TİCARET ODASI 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

ŞEREF CAN 
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Türkiye’nin kendi kara sularında egemenlik ve bağımsızlığını ilan ettiği 1 Temmuz 1926’da yürürlüğe giren 

Kabotaj Kanunu Türk Denizciliği’nin bağımsızlığı ve geleceği açısından büyük önem taşımaktadır. “Denizcilik ve 

Kabotaj Bayramı”nın 97. yıl dönümünde tarihimizin tüm büyük denizcilerini, deniz savaşlarında, deniz kazalarında 

hayatını kaybeden bütün şehitlerimizi, bu mesleğe emeği geçen ve ebediyete intikal eden tüm denizcilerimizi 

rahmet ve minnetle anıyor, bu sektörün gelişmesinde ve ilerlemesinde emeği geçen tüm denizcilerin ve tüm 

halkımızın Denizcilik ve Kabotaj Bayramı'nı kutluyorum. 

CEYHAN TİCARET ODASI 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

ŞEREF CAN 
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Kamuoyunun doğru bilgiye ulaşmasında en önemli görevi üstlenen ve gece gündüz demeden büyük bir 

özveri ile çalışan tüm ulusal ve yerel basın mensuplarımızın 24 Temmuz Gazeteciler ve Basın Bayramı'nı 

kutluyoruz. 
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TOBB il Kadin Girişimciler Kurulu icra Komitesi ve TOBB İl Genç Girişimciler Kurulu Icra Komitesi 

seçimleri Oda/ Borsalarda 19 Ekim 2023 Persembe günü gerçeklestirilecektir. 

TOBB il Kadin Girisimciler Kurulu ve TOBB II Genç Girişimciler Kurulu'na üye olmak isteyen adaylar, 

8 Eylül 2023 tarihine kadar TOBB Girisimcilik Bilgi Sistemi (http://girisimcilik.tobb.org.tr/) üzerinden online 

basvuru yapabileceklerdir. 

İlgili üyelerimize duyurulur. 

Ceyhan Ticaret Odası Başkanlığı 

 

 

http://girisimcilik.tobb.org.tr/?fbclid=IwAR2KRp-6jb3EOCfaVCCoXlFuEu7ZNf92WpzoJCRtqaAsnBfe2a6_85wyrbU
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